
P R O T O K Ó Ł  NR XVIII/11 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 10
00

 do 14
00 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 30 listopada 2011 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział goście /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu/. 

 

Ad.1. Otwarcia XVIII sesji i powitania radnych, sołtysów, Przewodniczącego Zarządu 

Osiedla, Kierowników jednostek podległych oraz gości dokonał Tomasz Karpiński 

Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 15, a zatem 

podejmowane uchwały są prawomocne. 

 

 

Ad.2. Jerzy Hatała Kierownik Referatu Spraw Komunalno – Gospodarczych 

zaproponował  

o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów  

na terenie Miasta i Gminy Dobiegniew na 2012r. oraz wprowadzenie następujących 

projektów uchwał: 

 w sprawie likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Dobiegniewie. 

 w sprawie emisji obligacji Gminy Dobiegniew oraz zasad ich zbywania, 

nabywania  

i wykupu. 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobiegniew na 

lata 2011-2024. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada zmiany do porządku przyjęła jednomyślnie: za głosowało 14 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej. 

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny. 

8. Informacja o stanie przygotowań placówek oświatowych do obowiązku szkolnego 

dzieci pięcioletnich i sześcioletnich. 

9. Informacja na temat zasobów mienia komunalnego Gminy Dobiegniew w rozbiciu  

na podmioty zawiadujące tym mieniem. 

10. Wpływy z wynajmu mienia komunalnego Gminy Dobiegniew za rok 2010 i I 

półrocze 2011 roku (dzierżawy, czynsze, zwolnienia) 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji mienia Skarbu Państwa. 

b) zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na udzielanie bonifikat od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych. 

c) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012”. 

d) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Radęcinie w filię Szkoły 

Podstawowej im. Żołnierzy Września –Woldenberczyków w Dobiegniewie. 

e) zmiany statutu międzygminnego związku pod nazwą „Puszcza Drawska” 

stanowiącego załącznik do uchwały nr XXIII/146/2008 z dnia 26 czerwca 

2008r.  

w sprawie utworzenia Celowego Związku Gmin o nazwie: „Puszcza Drawska”  

i przyjęcia jego statutu. 

f) zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 



 3 

g) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego. 

h) określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie podatku od 

nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. 

i) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

j) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

k) likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Dobiegniewie. 

l) emisji obligacji Gminy Dobiegniew oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. 

m) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobiegniew na lata 2011-

2024. 

12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

13. Analiza oświadczeń majątkowych. 

14. Komunikaty. 

15. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad.3. Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady wnioskował o przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji bez czytania, ponieważ został sporządzony zgodnie z procedurą  

i przebiegiem XVII sesji Rady Miejski w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednomyślnie: za głosowało 14 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.4. Waldemar Szpila Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny  

z dnia 24 listopada 2011 roku, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – dnia 12 października br. odbywał się 

Dzień Seniora w Ługach.  

 Dnia 13 i 14 października br. miały miejsce na terenie naszej gminy obchody z 

okazji Dnia Edukacji Narodowej. 
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 Dnia 14 października br. spotkałem się z OSP Głusko. 

 Dnia 17 października br. miało miejsce szkolenie obronne dla kadry 

kierowniczej urzędu.  

 Dnia 17 i 18 października br. sprawy bieżące, odbyło się kierownictwo urzędu, 

gdzie omówiliśmy sprawy inwestycyjne oraz zajmowaliśmy się 

przygotowaniem budżetu na rok 2012.  

 Dnia 21 października br. w gminie Witnica miało miejsce otwarcie również 

takiego budynku wielofunkcyjnego jak jest u nas.  

 Od dnia 21 – 26 października br. Zastępca Burmistrza uczestniczył  

w konwencie Wójtów i Burmistrzów w Pogorzelicy.  

 Dnia 24 października br. spotkałem się z Panią Heleną Hatką Wojewodą 

Lubuskim.  

 Dnia 28 października br. miało odbyło się spotkanie 3 gmin: Dobiegniew, 

Bierzwnik  

i Strzelce Kraj. w sprawie Celowego Związku Gmin, ale niestety odszedł od nas 

Tadeusz Feder Burmistrz Strzelec Kraj. i dzisiaj mogę powiedzieć, że to był 

dobry człowiek.  

 Dnia 31 października br. odbyło się spotkanie z mieszkańcami w sprawie 

Szkoły Podstawowej w Radęcinie.  

 Dnia 3 i 4 listopada br. byłem na spotkaniu w Zielonej Górze oraz na spotkaniu 

Lokalnej Grupy Działania w Drawnie.  

 Dnia 5 listopada br. miało miejsce spotkanie w Drzonkowie w sprawie rozwoju 

sportu na terenie województwa lubuskiego.  

 Dnia 7 listopada br. odwiedził naszą gminę Lubuski Konserwator Zabytków  

w sprawie Arsenału.  

 Dnia 8 listopada br. spotkałem się z Zarządem Klubu Sportowego „Błękitni”. 

 Dnia 9 listopada br. spotkałem się z Dyrektorem Wydziału Bezpieczeństwa  

i Zarządzania Kryzysowego LUW Jarosławem Śliwińskim w sprawie 

przywrócenia spalonego mostu w Chomętowie i uzgodniliśmy również  

ze Starostą Strzelecko – Drezdeneckim, że w przyszłym roku tym tematem 

chcielibyśmy się zająć. 

 Dnia 15 listopada br. spotkaliśmy się z przedsiębiorcami ze Szczecina  

w sprawie budowy Elektrociepłowni.  

 Dnia 16 listopada br. byłem w Zielonej Górze na spotkaniu z Prezesem 
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Lubuskiego Związku Piłki Nożnej w sprawie Dobiegniew Cup 2012.  

 Dnia 18 listopada br. spotkałem się ze Społeczną Radą Zdrowia w sprawie 

opinii nt. likwidacji SPZOZ Dobiegniew.  

 Dnia 17 listopada br. byłem w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim  

i rozmawiałem na temat inwestycji Centrum Pomocy Społecznej, na bazie starej 

remizy strażackiej.  

 Dnia 18 listopada br. miało miejsce spotkanie z Wojewodą Lubuskim na temat 

spraw dróg należących do Skarbu Państwa, następnie odbyła się Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz o godz. 16
00

 w Strzelcach Kraj. 

odbył się powiatowy zjazd Ochotniczych Straży Pożarnych.  

 Dnia 21 listopada br. miały miejsce obchody pracownika socjalnego.  

 Dnia 22 listopada br. gościliśmy Starostę Strzelecko – Drezdeneckiego.  

 Dnia 23 listopada br. odbywały się targi inwestorów w Poznaniu. 

 Dnia 25 listopada br. odbyło się spotkanie z sołtysami w sprawie podatku 

rolnego. 

 Dnia 28 listopada br. odbyło się posiedzenie Lokalnej Grupy Rybackiej. 

 Dnia 29 listopada br. odwiedziłem Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawach 

zwrotów dla gminy oraz spotkałem się z Panią doktor Moniką Lipnicką  

i pracownikami w sprawie przekształcenia SPZOZ.  

 

Ad.6. Wnioski i zapytania. 

Brak. 

 

Ad.7. i Ad.8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok 

szkolny oraz informacja o stanie przygotowań placówek oświatowych do obowiązku 

szkolnego dzieci pięcioletnich i sześcioletnich stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad.9. i Ad.10. Informacja na temat zasobów mienia komunalnego Gminy 

Dobiegniew  

w rozbiciu na podmioty zawiadujące tym mieniem oraz wpływy z wynajmu mienia 

komunalnego Gminy Dobiegniew za rok 2010 i I półrocze 2011 roku (dzierżawy, 

czynsze, zwolnienia) stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
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 Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) nabycia nieruchomości w drodze komunalizacji mienia Skarbu Państwa. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/83/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

b) zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgodny na udzielanie bonifikat od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/84/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c) uchwalenia „Programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012”. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/85/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d) zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Radęcinie w filię Szkoły 

Podstawowej im. Żołnierzy Września –Woldenberczyków w Dobiegniewie. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – mieszkańcy Radęcina 

poprosili mnie, abym udzielił im głosu mają swojego przedstawiciela z Rady 

Rodziców. Chciałbym przypomnieć, że wpłynął protest mieszkańców Radęcina, 

który odczytywany był na posiedzeniach komisji stałych Rady Miejskiej, wpłynęła 

również pozytywna opinia Związku Nauczycielstwa Polskiego w Dobiegniewie do 

przeprowadzenia zmian w szkole Podstawowej w Radęcinie oraz pismo od 

Lubuskiego Kuratora Oświaty w Gorzowie Wlkp. w sprawie przekształcenia 
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Szkoły Podstawowej w Radęcinie w filię Szkoły Podstawowej w Dobiegniewie 

opinia również pozytywna.  

 Agnieszka Kwiatek przedstawiciel rodziców z Radęcina – My mieszkańcy  

i rodzice dzieci uczęszczających do Szkoły Podstawowej w Radęcinie nie 

zgadzamy się na przekształcenie tej placówki w filię Szkoły Podstawowej  

w Dobiegniewie, gdyż nasza szkoła spełnia wszelkie funkcje edukacyjne i ważna 

rolę w środowisku lokalnym. Szkoła w Radęcinie jest jedną z wielu placówek 

oświatowych w gminie Dobiegniew, które przeszły częściowy remont  

i termomodernizację. "Dziś możemy z zadowoleniem przyglądać się estetycznym i 

funkcjonalnym obiektom Poprawił się komfort przebywania wewnątrz obiektów z 

korzyścią dla uczniów i nauczycieli: -to słowa ze strony internetowej Urzędu 

Gminy-pytamy teraz, dlaczego zadowolenie urzędników trwało tak krótko?  

I co się wydarzyło, że budynki przestały być funkcjonalne? W chwili obecnej 

budynek Szkoły Podstawowej na ul. Obrońców Pokoju nie służy celom 

oświatowym, nie pełni funkcji obiektu użyteczności publicznej, a koszty rzeczowe 

utrzymania budynku pozostały. W dniu dzisiejszym Szanowna Rada ma podjąć 

decyzję czy przekształcić naszą szkołę w filię. Pytamy, gdzie dokładny rachunek 

ekonomiczny uwzględniający wszystkie faktyczne koszty? Dyrektor ZEAO po raz 

kolejny nie przedstawił dokładnej kalkulacji wszystkich faktycznych kosztów.  

W projekcie uchwały wyliczone oszczędności to głównie pensje dwóch 

zwalnianych nauczycieli. Co z kosztami zakupu środka transportu, kosztami jego 

eksploatacji, kosztami paliwa, etatu kierowcy i opiekuna? Jak zostanie rozwiązana 

sprawa etatu z-cy dyrektora z całym zapleczem sekretarsko-księgowym  

i wynagrodzeniami dla tych pracowników? Czy koszty utrzymania jednego ucznia 

(kształtujące się na poziomie obecnie 16 tys. zł) wzrosną przy zabraniu klas  

4-6? Czy do każdego ucznia pozostawionego w filii gmina będzie musiała 

dopłacać więcej? Etaty palacza, osoby sprzątającej, opału pozostają  

bez zmian. Jeżeli uwzględnimy te wszystkie ukryte koszty to okazuje się,  

że przewidywane oszczędności nie są znaczne, czy warte tego procesu 

reorganizacji? Pytamy Burmistrza gdzie dokładny kosztorys zakupu dodatkowego 

środka transportu? Na jakiej podstawie twierdzi, że pozorne oszczędności 

uzyskane w procesie przekształcenia pozwolą na zakup autobusu wraz  

z wszystkimi wymaganymi homologacjami i atestami. Pytamy również,  

dlaczego mimo zeszłorocznych obietnic poprawy dowozu uczniów z najbardziej 

odległych miejscowości nic nie uległo poprawie? Czy kwestia organizacji 
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dowozów przewyższa kompetencje urzędu ZEAO? Może czas dokonać 

konkretnych zmian w dowozach szkolnych w połowie roku szkolnego.  

Na podstawie tych przesłanek uważamy argument ekonomiczny za wątpliwy. 

Kuratorium zarzuca Szkole Podstawowej w Radęcinie niski poziom,  

zaleca program naprawczy, ale w związku z przeniesieniem klasy 6 do szkoły 

podstawowej w Dobiegniewie przez organ prowadzący zalecany program 

naprawczy nie jest możliwy do zrealizowania. Czy taki sam program naprawczy 

kuratorium zaleciło Szkole Podstawowej w Dobiegniewie? Jeżeli placówka  

w Dobiegniewie ma tak doskonale wykwalifikowaną kadrę nauczycielską, 

dlaczego poprawiła wynik dopiero w ostatnim roku? Czy w tej sytuacji argument  

o niskim poziomie w Radęcinie jest na miejscu? Jeżeli przekształcenie naszej 

szkoły jest tak ważne dla poprawy budżetu gminy to proszę nam wytłumaczyć, 

dlaczego w Zespole Szkół w Dobiegniewie przy ul. Poznańskiej nastąpiła 

konieczność zatrudnienia trzech pracowników na stanowiskach dyrektorskich, 

dwóch sekretarek, dwóch księgowych? Jeżeli faktycznie istniały przesłanki dla 

takich decyzji to jak długo potrwa ta sytuacja? Jest to ewenement na skalę okręgu 

lubuskiego -jakie ta szkoła ma problemy, że z powodu tak niskiej liczby uczniów 

szczególnie w liceum, do którego również gmina dopłacała przez długie lata 

poważne kwoty finansowe potrzeba tak licznej kadry kierowniczej i obsługi 

sekretarsko – księgowej? Czy przy niskiej frekwencji uczniów spowodowanej 

min. niewłaściwą reklamą oddziału LO gmina będzie nadal dokładać,  

aby utrzymać ta placówkę oświatową? Czy w takiej sytuacji restrukturyzacja 

Szkoły Podstawowej W Radęcinie jest konieczna? Gmina poniosła koszty 

związane z budową Międzynarodowego Ośrodka Sportu i Rekreacji, ileż tam 

atrakcji- skate park, ścianka wspinaczkowa, kort, liczne boiska, a na dzień 

dzisiejszy ten obiekt w żaden sposób nie zarabia na swoje utrzymanie i w zasadzie 

jest eksploatowany w sposób minimalny na potrzeby szkół! Zasadnicze pytanie, 

budując tak liczne atrakcje dla mieszkańców Dobiegniewa, nie brano pod uwagę 

niżu demograficznego? Mamy jednak nadzieję, że te inwestycje w przyszłości 

przyniosą oczekiwane efekty i Centrum zacznie tętnic życiem. Kolejne pytanie 

dotyczy sensu budowy Centrum Integracji Społecznej w Radęcinie. Ta inwestycja 

podniosła znacznie wydatki finansowe budżetu, a w miejscowej szkole mamy  

2 świetlice, które mają doskonałe warunki na wszelkie działania społeczne  

i organizację imprez. W chwili obecnej nowo wybudowany obiekt nie spełnia 

żadnych form oświatowych, nie ma zatrudnionego opiekuna, nie posiada 
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zewnętrznego oświetlenia i dzieci nie korzystają z niego, gdyż nie mają czasu 

wracając ze szkół o 16:30. Dochody z wynajmu obiektu z pewnością nie pokryją 

kosztów rzeczowych utrzymania i mamy kolejny obiekt, którego utrzymanie 

spadnie na barki gminy.  

Szanowna Rado Miejska, biorąc pod uwagę powyższe argumenty, świadczące  

o tym, że w Urząd Gminny w Dobiegniewie dokłada do wielu obiektów 

użyteczności publicznej, a przedstawiony rachunek kosztów przez Dyrektora 

ZEAO jest niekompletny i podważa argument ekonomiczny, przemawiający  

za przekształceniem Szkoły Podstawowej w Radęcinie w filię Szkoły 

Podstawowej w Dobiegniewie, prosimy przy podejmowaniu decyzji dotyczącej 

przekształcania ostatniej placówki oświatowej na terenie gminy wziąć pod uwagę 

przede wszystkim dziecko jako kryterium nadrzędne. Każda szkoła wiejska 

powinna być otoczona szczególną ochroną. Proponowane zmiany reorganizacyjne 

są początkiem powolnego jej wygaszania oznaczają zamieranie życia kulturalnego 

miejscowości i społeczeństwa, które ją zamieszkuje. Panie Burmistrzu, Wysoka 

Rado! W związku z propozycją zmian reorganizacyjnych naszej placówki pytamy 

organ prowadzący, dlaczego w przekształceniu jest propozycja filii 0-3 a nie 

Szkoły Podstawowej 0-3? Czy jest możliwość, aby organ prowadzący usprawnił 

obiecane od dawna dowozy uczniów w drugim semestrze w całej gminie?  

Jeżeli faktycznie zaszłyby pozytywne zmiany w kierunku poprawy sytuacji 

dojazdów w drugim półroczu do szkół, wtedy i radnym byłoby łatwiej podjąć 

obiektywną decyzję dotyczącą dalszego funkcjonowania szkoły Podstawowej  

w Radecinie. Rodzice i mieszkańcy Radęcina. Odczytane pismo stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

 Joanna Kowalczyk Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radęcinie –  

na stanowisku dyrektora Szkoły Podstawowej w Radęcinie jestem 12 rok  

i nie było roku żebym nie słyszała głosów, że szkołę w Radęcinie trzeba zamknąć.  

Nie wyobrażacie sobie Państwo jak ciężko pracuje się w takich warunkach, kiedy 

ściska się klasy, kiedy robi się łączenia. W tym roku praca staje się niemożliwa 

przy takiej liczbie łączeń. Ja mam jedną ostatnią prośbę: Wiem, że są naciski żeby 

szkołę zlikwidować, więc proszę Państwa o to, żebyście się tym naciskom  

nie poddawali. Szkoła w Radęcinie musi istnieć dla tych małych dzieci,  

których nie możemy skazać na tułaczkę, to dzieciństwo musimy zostawić oraz dla 

mieszkańców, ponieważ to jest centrum kultury w Radęcinie, tam się spotykają 

rodzice, dziadkowie, organizowanych jest wiele imprez, gdzie ta kultura tętni, 
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gdzie możemy wszyscy się spotkać i porozmawiać. Nie doprowadźcie do tego 

żeby ta wioska zaczęła pomału umierać. Świetlica wiejska nie zapewni tego,  

bo nie będzie nikogo, kto będzie inicjatorem i osoba ta musiałaby pracować  

na cały etat. Największe dobro to jest nasze dziecko i o to dobro trzeba dbać.  

 Ewa Grzankowska Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radęcinie –  

na stanowisku dyrektora jestem również od 11 lat i największa szkoła podstawowa 

cały czas musi oszczędzać i walczymy cały czas o to żeby równo dzieci traktować 

i rozumiem, że najważniejsze jest dobro dziecka, ale czym się różni dobro dziecka 

z Radęcina od dziecka z Głuska, Wołogoszczy? Dlaczego w Szkole Podstawowej 

na zasadzie oszczędności w klasie jest 30 uczniów, nauczyciel ich przygotowuje  

i ma taki sam dodatek jak nauczyciel z Radęcina, który ma 6-ro dzieci? Ja również 

proszę o rozważenie. Ja też nie jestem za tym żeby likwidować szkołę,  

żeby ją przekształcać, ale to są też decyzje, które muszą nastąpić któregoś czasu. 

Najważniejsze jest też zastanowić się, jaka jest polityka oświatowa w gminie.  

Z doświadczenia wiem. że wszystkie szkoły w małych miejscowościach umierają 

śmiercią naturalną, bo patrząc na szkołę w Dziedzicach, która nie jest w naszym 

województwie, ale jest to szkoła mała i została zlikwidowana ten budynek został 

zagospodarowany szybciej niż przekształcany.  

 Edmund Szanderski Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 

Oświaty – z uwagi na to, że zostałem wywołany do odpowiedzi odnośnie kosztów 

funkcjonowania tej szkoły zostały wyliczone przez pracownika z 30-letnim stażem 

działu księgowości. Jeżeli chodzi o zakup środka transportu jedną z alternatyw,  

bo równie dobrze może być wprowadzenie innego środka transportu wynajęcie 

lub wzięcia w leasing.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – kompleks sportowo – rekreacyjny  

w Radęcinie rada w poprzedniej kadencji nie wywoływała tak sobie. Ja pozwolę 

sobie przypomnieć, że Pan Jerzy Hatała Kierownik Referatu Spraw Komunalno – 

Gospodarczych spotykał się z Radą Sołecką, z mieszkańcami i był dyskutowany 

program rozwoju obszarów w Radęcinie. Myślę, że wtedy był czas na 

kwestionowanie tego. Panie Dyrektorze Szanderski ile kosztuje Pana obiekt  

na ul. Obrońców Pokoju? 

  Edmund Szanderski Dyrektor Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 

Oświaty – nie kosztuje mnie nic, ponieważ nie są generowane żadne koszty.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – dlaczego szkoła po remoncie  

w Radęcinie ma nie służyć oświacie? Od dłuższego czasu słyszę, że chcę zamknąć 
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szkołę w Radęcinie a czy to jest prawdą? Uchwała świadczy o tym zupełnie 

inaczej. Uznając Państwa potrzeby i zgłaszane uwagi nie przeszły one obojętnie. 

Nadal będzie to obiekt służący Państwa dzieciom oraz Państwu. Jeżeli chodzi  

o dowozy to ja dzisiaj deklaruję, że uwzględnimy na pewno kolejny autobus.  

Przy reorganizacji placówek oświatowych powołanych zostało dwóch zastępców, 

bo jeden będzie zajmował się uczniami ze szkoły ponadgimnazjalnej a drugi 

uczniami ze szkoły gimnazjalnej. Poza tym są trzy osoby, którym brakuje pół roku 

i około roku do odejścia na zasłużoną emeryturę. Mam zwalniać? Czy pozwolić 

tym ludziom dotrwać do emerytury? Dlaczego nic się nie zmieniło w dowozach? 

Pięć lat temu z budżetu własnego do systemu oświaty w gminie dopłacaliśmy  

ok. 350-360 tys. zł. Dzisiaj subwencja oświatowa na rok 2011 wynosiła 

4.600.000zł po przyjęciu szkoły ponadgimnazjalnej ta subwencja na rok 2012 jest 

proponowana 5.600.000zł, czyli 1.000.000zł pozyskaliśmy do budżetu gminy.  

W projekcie budżetu przyznałem 7.000.000zł. Pewnie i nie ominą nas zmiany  

w strukturze całego zatrudnienia części oświatowej. Natomiast nie mogę pozwolić 

na to, że od czterech lat część administracyjna tej gminy jest 3.200.000zł.  

Ja w tym roku nie wprowadziłem żadnych regulacji i zrobię wszystko żeby 

wynagrodzić tą pracę urzędnika na rzecz wszystkich mieszkańców gminy. 

Zastanawiam się, z czym polemizować? Z kompleksem sportowym? Kiedy ten 

kompleks ma zarabiać? Musielibyśmy mieć hotel, całą infrastrukturę związaną  

z odnową biologiczną itd.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – takie decyzje są to trudne 

decyzje, nad którymi my jako radni musimy się zastanowić. We wszystkich 

palcówkach oświatowych przeprowadzona została termomodernizacja i dla mnie 

ważny jest też czynnik społeczny i nad tym się bardzo mocno zastanawiam i będę 

wyrażał swoją opinię i stanowisko podczas głosowania.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – rok temu rozmawialiśmy 

i były podobne wątpliwości. Temat jest bardzo istotny i bardzo wrażliwy  

i ja wolałbym żeby ta dyskusja przebiegała bardziej merytorycznie i żeby  

to argumenty merytoryczne wzięły górę a nie emocje. Nie zawsze najlepszą 

obroną jest atak. Z wieloma argumentami zgadzam się jak najbardziej,  

ale również z wieloma też się nie zgadzam, jak np. ze Skate Park. Jak można  

w ogóle poddawać pod wątpliwość tą inwestycję? Spotykałem się z osobami  

z poza naszej gminy, które mówiły, że mamy najlepszy Skate Park w Polsce.  

Do Pana Dyrektora ZEAO mam pytanie odnośnie wyliczeń, jakie są oszczędności, 
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ponieważ już rok rozmawiamy a ja nie dostałem konkretnej odpowiedzi.  

Zgadzam się z argumentami rodziców, że szkoła została wyremontowana i teraz 

mamy zrobić filię, więc po co robiliśmy tą termomodernizację  

i po co budowaliśmy świetlicę obok. Ta dyskusja nie powinna też dotyczyć,  

jaki jest poziom nauczania w danej szkole. Kilka dni temu mieliśmy spotkanie  

z Radą Rodziców i wtedy wyliczyłem oszczędności około 100.000zł  jeżeli szkoła 

w Radęcinie stanie się filią. Czy te pieniądze są warte tak dużej ingerencji w życie 

tych dzieci? Kolejna sprawa to podjęcie dziś uchwały w sprawie podatku rolnego. 

Z jednej strony chcemy zabrać klasy IV-VI do Dobiegniewa, aby zyskać 

100.000zł do budżetu a z drugiej strony rezygnujemy z tak naprawdę z ponad 

200.000zł wpływu do budżetu. Zgadzam się również z twierdzeniem, że ta szkoła 

pełni w Radęcinie nie tylko funkcji oświatowej. Uważam, że te oszczędności nie 

są warte tego, aby tak bardzo ingerować w życie tej szkoły.  

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – Panie Wiceprzewodniczący przyznam, 

że byłem pewny że Pan wystąpi, bo Pańskie przesłanki populistyczne czasami 

mnie zadziwiają a niekiedy przerażają. Przed wszystkimi komisjami było 

spotkanie dotyczące czy byliby skłonni mi powiedzieć, jakie dane, jakie materiały 

miałbym przygotować, aby wyczerpać ich wiedzę na temat przekształcenia Szkoły 

Podstawowej w Radęcinie. Panie Wiceprzewodniczący tekst należy czytać  

ze zrozumieniem. Szkoła to nie jest przedsiębiorstwo państwowe a na podstawie, 

których dysponuje i prognoz, które można ocenić jestem w stanie powiedzieć,  

jaki jest koszt funkcjonowania szkoły i jaki będzie on w przyszłości.  

  Karol Golec radny – Panie Wiceprzewodniczący chcę przypomnieć Panu,  

że odnośnie obniżenia podatku rolnego to Pan się podpisał pod wnioskiem  

i dziwię się teraz Pana wypowiedzi. Również dziwię się Panu, że robi Pan 

mieszkańcom Radęcina „wodę z mózgu” dlatego, że Pana głosy pół roku temu 

były za całkowitą likwidacją tej szkoły i dalej Pan jest.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Panie Dyrektorze 

Szanderski proszę podać te kwoty jak mówi Pan, że ma wyliczone, bo ja nadal nie 

wiem jakie to są kwoty.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – budżet szkoły jest około 525.000zł  

i nie mówimy, że na palaczu oszczędzimy, zakupach i innych potrzebach tej 

placówki oświatowej. Radęcina dotyczy ograniczenie etatowe i tu jest kwota  

ok. 230.000zł (jeden etat kosztuje nas ok.75.000zł w skali roku). 
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 Marek Rajtarowski radny – od kwoty 230.000zł trzeba odliczyć koszty 

dowozu dzieci. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – kosztu dowozów to jest całkowicie 

odrębny dział.  

 Tomasz Frątczak członek Rady Sołeckiej – mówimy o trzech etatach i co dalej 

jest planowane w ich sprawie? 

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – zatwierdzając arkusze organizacyjne 

w szkołach znajdujących się w Dobiegniewie być może będzie 5-6 etatów mniej 

to wtedy jak mam postąpić też zagwarantować pracę? Myślę w jaki sposób 

nauczycielom z Radęcina pomóc. Ja nie potrafię zapewnić wszystkim pracy.  

W roku 1998 odchodząc z gminy w sferze oświaty mieliśmy 1040-1070 uczniów, 

dzisiaj mamy 760 i myślicie Państwo, że ja to obronię? Dzisiaj do oświaty 

dodajemy już ponad 2.000.000zł, więc proszę o zrozumienie dlaczego 

podejmujemy takie a nie inne działania.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – jeżeli chodzi  

o wypowiedź kolegi radnego to między innymi ja walczyłem rok temu żeby  

ta szkoła została i póki jestem radnym to nigdy nie zagłosuję za likwidacją  

tej szkoły.  

 Marek Rajtarowski radny – działając w imieniu dzieci zgłaszam wniosek 

formalny o przeprowadzenie głosowania imiennego.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – wniosek zostanie 

poddany pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych: za głosowało 4 radnych, przeciw 10 

radnych, wstrzymał się 1 radny.  

Wniosek został odrzucony.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 11 radnych, przeciw 4 

radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/86/11 oraz stanowi 

załącznik  

do niniejszego protokołu. 

 

e) zmiany statutu międzygminnego związku pod nazwą „Puszcza Drawska” 

stanowiącego załącznik do uchwały nr XXIII/146/2008 z dnia 26 czerwca 

2008r.  
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w sprawie utworzenia Celowego Związku Gmin o nazwie: „Puszcza Drawska”  

i przyjęcia jego statutu. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/87/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) zmian w budżecie gminy na 2011 rok. 

 Jolanta Pawlak radna – czy można prosić o omówienie tej uchwały? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – w § 6 zmieniają się przychody, wprowadzane 

jest 1.500.000zł obligacji wyemitowanych do końca tego roku. W § 8 określono 

zmniejszenie przychodów o kwotę 1.500.000zł. W § 9 zapisane jest upoważnienie 

Burmistrzowi do działania w zakresie tychże obligacji, ponieważ będą one 

finansowały planowany deficyt budżetu, który w pierwotnej wersji nie był 

planowany oraz będą finansowały wyprzedzające finansowanie inwestycji.  

  Waldemar Szpila radny – jaka jest ogólna wartość obligacji po tych zmianach? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – 7.500.000zł 

 Marek Rajtarowski radny – co zmieniłoby się w tym projekcie jeżeli nie 

przyjęlibyśmy obligacji? 

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – poprosiłem Pana Skarbnika żeby 

wprowadził tą uchwałę i uwzględnił już w WPF dlatego, że w rachunku bieżącym 

zdjęliśmy z 3.000.000zł już ponad 1.000.000zł i nie mam pewności, że na Radęcin 

otrzymam zwrot 500.000zł do końca roku, na Budynek Wielofunkcyjny 

120.000zł, Urząd Skarbowy 330.000zł zwrotu Vat, że sprzedamy w Strefie jedną 

działkę(100.000zł), małe projekty 50.000zł i że sfinalizujemy sprzedaż gruntów  

w strefie. Nie mając pewności, że te pieniądze wpłyną muszę się zabezpieczyć 

pokryciem tego 1.5000.000zł w rachunku bieżącym.  

  Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – nie ulega wątpliwością,  

że są to poważne kwoty. Kwota zadłużenia 9.000.000zł w obligacjach jest 

niewątpliwie poważną kwotą. Przyjdzie moment, że trzeba będzie te obligacje 

wykupić i spłacać.  

 Leszek Waloch Burmistrz Dobiegniewa – w I kwartale tego roku mówiliśmy  

o zadłużeniu gminy 13.000.000zł dzisiaj rozmawiamy o 9.000.000zł – 9.500.000zł  

i mówimy o tej tragicznej sytuacji.  
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 Marek Rajtarowski radny – czy inna forma kredytowania nie wchodzi w rachubę, 

np. 10 – 15 lat?  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – w tej chwili banki nie chcą dawać na dłuższy 

okres ani kredytów, ani obligacji jak na 5 lat. Sytuacja banków się pogarsza  

i starają się dawać na krótkie okresy. Sytuacja jest o tyle niezręczna,  

że wykonaliśmy zadania inwestycyjne, liczyliśmy na dochody, których  

nie dostajemy, bo nie jest naszą winą, że instytucje, które powinny zapłacić nie 

płacą i wpływa to na naszą płynność.  

 Waldemar Szpila radny – czy za 3 lata będziemy musieli wykupić te obligacje 

zaciągane dzisiaj? 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – podzielone to jest na cztery transze i podane są 

terminy ich wykupu.  

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 13 radnych, przeciw 2 

radnych, wstrzymał się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/88/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

g) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/89/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

h) określenia wzorów formularzy obowiązujących w zakresie podatku  

od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku leśnego. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/90/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

i) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 15 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/91/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

j) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.  

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymał się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/92/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

k) likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Dobiegniewie. 

 Jolanta Pawlak radna – zgłaszam wniosek formalny o przerwę 10 min.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – wniosek zostanie poddany 

pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych: za głosowało 13 radnych, przeciw 0 

radnych, wstrzymał się 1 radny.  

Wniosek został przyjęty. Ogłaszam przerwę 10 minutową.  

 Jolanta Pawlak radna – proszę o wyjaśnienie, co z pracownikami, na jakich 

zasadach będą zwolnienie z pracy, czy będą im się należały odprawy  

i czy wszyscy znajdą zatrudnienie w podmiocie leczniczym u Pani doktor? 

 Monika Lipnicka Kierownik SPZOZ – wszyscy pracownicy znajdą zatrudnienie  

i nic się nie zmieni, przyczyniła się również do tego decyzja o utworzeniu filii  

w Starym Kurowie. Dzięki temu jest możliwe utrzymanie wszystkich etatów  

i będą zatrudnieni na umowy cywilno – prawne. Jeżeli chodzi o odprawy to do 20 

pracowników nie ma takiego obowiązku, ale ja chciałabym im to wynagrodzić 

może w innej formie, np. nagrody.  

 Leszek Waloch Burmistrz – w dniu wczorajszym spotkałem się z wszystkimi 

pracownikami i tam nie ma żadnego zaskoczenia i wszyscy się z tym zgadzają.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej – moim zdaniem w § 5 ust.2 

pkt b jest powołany likwidator i w tym podpunkcie mieszczą się ewentualne 

odprawy.  



 17 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/93/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

l) emisji obligacji Gminy Dobiegniew oraz zasad ich zbywania, nabywania  

i wykupu. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/94/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

m) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobiegniew na lata 2011-

2024. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XVIII/95/11 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.12. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Jolanta Pawlak radna – nie otrzymałam odpowiedzi na moje zapytanie w sprawie 

regulaminu cmentarza i stawiania płotków.  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – rozmawiałem z Prezesem 

PUK „Komunalni” i zapis w regulaminie jest taki, że każdy krzew, ławka  

czy płotek wymaga zgody na piśmie.  

 Waldemar Szpila radny – ten temat został poruszony na Komisji Rewizyjnej,  

i wynika, że 90% budowli nie ma wymaganych zezwoleń i te tematy są tak trudne, 

że Prezes nie widzi możliwości egzekwowania.  

 

Ad.13. Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił informację  

o nieprawidłowościach oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych za 2010 

rok. Poinformował o popełnionych błędach przy wypełnianiu oświadczeń 
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majątkowych. Radni, którzy popełnili błędy otrzymali kserokopię informacji  

o nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych za 2010 rok. Nieprawidłowości stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.14. Komunikaty. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady – przedstawił zaproszenie  

od Środowiskowego Domu Samopomocy na Święto Kolęd, które odbędzie się  

w świetlicy wiejskiej w Ługach w dniu 15 grudnia br. o godz. 10
00

 

 

Ad.15. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Przewodniczący Rady Tomasz 

Karpiński zamknął XVIII sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział 

w obradach radnym oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej  

Kamila Putek                                                                         w Dobiegniewie 

                                                                                          /-/ Tomasz Karpiński 

 

                                                                       

 

 

 

 

 



 


